
• D66 4 zetels (11,4%) Thierry, Bram
• ChristenUnie 4 zetels (11,4%) Corine, Theo, Wout
• Partij van de Arbeid 4 zetels (11,4%) Rogier, Mohammed, Max, Mia
• VVD 4 zetels (11,4%) (Diana uit Nieuwkoop, Jan Lowik)
• CDA 4 zetels (11,4%) Michiel, Margreeth, Eppy, Hubert 
• Gouda Positief 3 zetels (8,6%) Jan, Johan
• GroenLinks 3 zetels (8,6%) Hilde, Michel, Annemiek
• Gouda's 50+ Partij 1 zetel (2,9%)
• SGP 2 zetels (5,7%) Pieter
• Gemeentebelangen Gouda 1 zetel (2,9%)
• SP 1 zetel (2,9%) Jenny, Goudse Eend
• Partij voor de Dieren 1 zetel (2,9%) Corina, Beatrijs
• Onafhankelijk Gouda 1 zetel (2,9%)
• Gouda Vitaal 2 zetels (5,7%)
• Volt 0 zetels Cedric (warmte transitiemakers)
• Maak Gouda Duurzaam 0 zetels

Goedenavond, dank dat ik mag inspreken. Ik heb me dan ook speciaal in 
mosterdkleurige kleding gestoken. Burgerparticipatie is vaak mosterd na de 
maaltijd, deze keer hoop ik van niet.  En blij dat het geen zoom is!

Jullie mogen me na afloop van de mij toegestane drie minuten nog vragen 
stellen, ik ga jullie wel helpen met welke vragen, maar ik wil beginnen met een 
vraag en eindigen met een vraag.

Wie van jullie wil NU van het gas af?

En straks komt:

Wie van jullie wil “Samen Op naar Klimaatpositief”? 

Ik heb me ook serieus voorbereid op deze vergadering en vanmiddag me laten 
coachen door Kees Ykema, Gouwenaar, die twee fulltime banen heeft aan zijn 
19 overheidstransitieprojecten. Zijn mening is dat een sterke overheid de regie 
moet nemen, transparant, wel vanuit common grounds, niet vanuit waar liggen 
de tegenstellingen maar wat heb je gemeenschappelijk en hoe je zo tot een 
breed draagvlak komt. Tot een dans af en toe nog op elkaars tenen, maar wel 
in de goede richting. Ik heb daar een recept voor, het Preferendum,  
geïnspireerd door David van Reybrouck. Kan coronaproof als gezelschapsspel 
gespeeld worden en Corine Dijkstra, Corina Kerkmans en Annemiek Mul 
hebben al aan een pilot meegedaan (zie appendix Preferendopoly en 
Revolusiparty)

Mijn mening is dat de Transitie Visie Warmte nu niet rijp is, maar dat we er heel 
snel samen iets mooiers van kunnen maken en daar wil ik mee helpen en mijn 



netwerk inzetten. In plaats van nu voor of tegen de Transitie Warmte Visie te 
stemmen.

En wat suggesties voor vragen. 

Welke buurt (1% van de woningen in Gouda) had in 2020 nu volledig 
theoretisch aardgasvrij kunnen en WILLEN zijn?  (300 flats Bleulandcomplex 
met o.a. kans op verticale mooie figuratieve zonnepanelen, warmteopslag in 
zwembad, bewoners hebben nu alleen gas nodig voor koken en betalen daar 
het volle vastrecht voor.)

Hoe kan je via een revolving fonds hoeft niet alleen de gemeente te zijn, ook 
particulieren met overheidsgarantie  inwoners, bedrijven  en wooncoöperaties 
financieel ontzorgen? (Particulieren storten geld en ontvangen een rendement 
van 0% maar worden wel vrijgesteld van vermogensbelasting, overheid stelt 
zich garant voor investering, net als garantie voor spaardepositos).

Hoe kan je een sociale low cost zorgvrije energie transitie krijgen voor ouderen 
, medelanders en huurders zoals Korte Akkeren en dan nog voor komende 
winter. (Inzet van buurtenergiecoaches, die meelopen met opgeleide coaches, 
waarbij laaghangend fruit nog liefst voor de winter kan worden gerealiseerd. 
Energiecoaches waren traditioneel mannen, maar met de inzet van vrouwen 
zoals Wilo Jacobs kunnen ook Marokkaanse vrouwen bereikt worden). Denk 
aan kosteloos aanbrengen van tochtstrippen, radiatorfolie door mensen van 
bijv. Promen of leerlingen van het praktijkonderwijs)  

Waarom is aardgas door waterstof vervangen in de bebouwde omgeving 
voorlopig nog niet zo’n goed idee? (explosiegevaar, waterstof ruik je niet en 
kan al exploderen door het knisperen van sneeuw. Waterstof kan verbrossing 
van leidingen en aansluitingen geven en na jaren gebruik tot explosies leiden. )

Waarom zijn zonnepanelen op het NW wel een goed idee?(salderingsregeling 
wordt onbetaalbaar, of betalen we indirect via belastingen. Gevaar is dat je 
overschot aan energie op zonnige dagen op de zomer straks alleen tegen 
betaling kwijt kan. Op NW profiteer je van de energiebehoefte ’s avonds en kan 
je je energie wel tegen een acceptabele prijs kwijt). 

Weten jullie dat een grote wens van Joost Zekveld (Gouds Glas) fossielvrije 
terrasverwarming  is op de Markt? (Hoe kunnen we nog voor Gouda 750 ons 
neerzetten als voorbeeld voor het Groene Hart).



Waarom deed mijn B&W alias Gaardenbuurt niet mee met aan de verkenning, 
maar is het wel een ideale proeftuin voor lokale energieopslag? (mijn buurt had 
geen subsidie nodig, kruipruimte onder woningen is perfect voor lokale 
energieopslag van blokken van 6 – 12 huizen. Zit ook veel deskundigheid in wijk 
zoals Marcel Cloosterman van IkbenRa, die ook in de Europese raad van 
zonneenergiefabrikanten zit.) 

Waarom wordt er in geld gedacht, voordat er een gedeelde en gedragen visie 
komt? Met een goede visie is geld het probleem niet meer. (er is meer dan 
genoeg geld in de samenleving. Als we nu eens aan preventie gaan doen, 
kunnen de zorgkosten met 80% omlaag. Verborgen kosten in samenleving 
transparant maken en aanpakken  )

Goede vrijwilligers zijn goud waard, maar zijn schaars. Waarom krijgen gouden 
vrijwilligers geen basisinkomen?  

Waarom kost het de gemeente niets als burgers een Maak Gouda Duurzaam in 
de Sint Jan in 2012 en 2013 organiseren en halen Milo en Daphne wel de 
voorpagina van de Goudse Post en Wendy Ruwhof in 2013 zelfs een Europese 
glossy? En geniet iedereen van chocolate chips cookies met meelwormen op 
het Duurzame Voedingssymposium? 

(er wordt a priori te veel gedacht in geld en budget, waardoor creatieve 
oplossingen onvoldoende in beeld komen. Gemeente lijkt soms vooral z.s.m. 
“verantwoord onverantwoord” subsidie uit te willen geven en kan geld beter 
gericht inzetten door waardevolle vrijwilligers financieel te ondersteunen om zo 
buurtaanpak te versnellen.)  

Moet Gouda wel van het gas af of hebben we wereldwijd meer impact door 
topkwaliteit vegan cheese te promoten? (Duurzaamheid is veel breder dan van 
het gas af, de warmtetransitievisie is maar een dimensie, CO2-reductie kan ook 
door starterswoningen van biocomposiet te maken met groene daken of met 
zonnepanelen op de plek waar nu zonneweides zijn ingepland. Biocomposiet uit 
snelgroeiende grassen zoals hennep kan beton vervangen.) Kan best zo zijn dat 
we op een andere manier zoals consuminderen veel sneller onze CO2-targets 
halen. Niet blindstaren op alleen warmte, woningen. 

 Wie wil “Samen op naar Klimaat Positief”?

 


